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RIJEKA   Iako je
visoko eurizirana,
Hrvatska ne bi
trebala žuriti u
eurozonu, budući
da ona nije
optimalno
valutno područje.
Bilo bi bolje da
pokuša smanjiti
razinu
euriziranosti,
odnosno pokuša
afirmirati vlastitu
valutu, kazao
nam je prof. dr.
Sergio Rossi,
savjetnik
švicarske Vlade

za monetarnu politiku i redoviti profesor na švicarskom Sveučilištu, nakon jučerašnjeg predavanja na
riječkom Ekonomskom fakultetu, gdje je govorio o uzrocima i posljedicama krize u eurozoni, te mogućim
izlaznim strategijama. 

   Pitali smo ga dakle koja bi bila moguća izlazna strategija za Hrvatsku -što brže uvođenje eura ili pak
okretanje domaćoj valuti. Na našu primjedbu da građani ovdje baš i nemaju previše povjerenja u lokalnu
valutu uslijed loših sjećanja na inflaciju i druge financijske nestabilnosti, Rossi kaže da je graditi
povjerenje u domaću valutu dug i težak proces, a prije svega, veli, ovisi o kredibilitetu središnje banke. 
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   Crni scenarij u kojem euro propada, kaže Rossi, vjerojatan je otprilike 40 posto, međutim, ipak je u tom
smislu više optimist i nada se da do raspada eurozone neće doći. Postoje, međutim, veliki rizici i
problemi koje treba riješiti, prije svega su to činjenica da eurozona ima valutu, ali ne i zajedničku vladu.
Potrebno je dakle odluke početi donositi na razini cijele eurozone, pa onda na taj način ubirati i dio
poreza koji bi se onda po određenom ključu slijevali u pojedine države.

Europska središnja banka morala bi, drži Rossi, koristiti sve alate koje ima, dok se od zemalja koje su u
dužničkim problemima ne treba tražiti stroga politika štednje, ako s druge strane imate Njemačku koja ne
želi konkretno pomoći kroz podizanje plaća svojih građana, a onda i povećanje uvoza iz problematičnih
zemalja, misli Rossi.

Kaže da je situacija sada asimetrična, te bi u eurozoni trebalo naći ravnotežu između politike štednje, za
one koji zaista trebaju štedjeti jer imaju velike dugove, i politike rasta. Rossi smatra da je eurozona na
raskršću, prekretnici, gdje ili će se raspasti, ili će ovu situaciju iskoristiti da ojača. 

   Na pitanje, vidi li trenutno političara koji bi možda imao snage za ostvarenje vizije novu, ujedinjenije
Europe, spomenuo je francuskog predsjednika Francoisa Hollandea. Što se tiče situacije u kojoj se
nalazi Švicarska nacionalna banka koja je fiksirala tečaj prema euru kako bi svoj izvoz zaštitila od
aprecijacije valute, predviđa da dužnici u »švicarcima«, pa i oni u Hrvatskoj, mogu mirno spavati još
barem godinu dana, odnosno Švicarska do tada ne bi trebala mijenjati tečajnu politiku, međutim, dodao
je, sve ovisi o situaciji u eurozoni i ukoliko dođe do najgoreg, tada bih naravno bio prisiljen povući ovo
svoje predviđanje, zaključio je Rossi.
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